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Vragen van het statenlid Ton Veraart (D66) ingevolge artikel 44 reglement van orde

 
AANHANGSEL 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2020 nummer 131. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake De staat van de natuur 
in Zeeland: 

 
 Vragen aan gedeputeerde staten  Antwoorden van gedeputeerde staten 
 (ingekomen 22 oktober 2020   

1.  Uit het rapport ‘State of nature in the 
EU; results from reporting under the 
nature directives 2013-2018’ blijkt dat 
de populatie status van fazanten, 
steltlopers, meeuwen, eenden, zwa-
nen, valken, kieviten, patrijzen, 
grauwe klauwieren, meerkoeten en 
middelste zaagbekken in de hele EU 
overwegend slecht is. In hoeverre is 
dit ook het geval in Zeeland, en zijn 
''Zeeland specifieke factoren'' hierin 
van betekenis? 

1.  Voor diverse soorten zien we in Zeeland 
een zelfde trend als in Nederland (en 
Europa). Zeeland specifieke factoren 
zijn lastig te benoemen. Afhankelijk van 
de soorten en hun leefgebied heeft het 
betrekking op het landelijk gebied, de 
Deltawateren en een scala aan drukfac-
toren die hier spelen. 
 
Meer informatie over Zeeuwse trends 
van broedvogels: Beleidsmonitoring 
broedvogels Zeeland in ANLb- en SNL-
gebied, 2013-2019: 
https://www.sovon.nl/sites/default/fi-
les/doc/rap_2019-86_beleidsmon-brv-
zeeland-2013-2019-kl.pdf 
 
Vogel en habitatrichtlijn rapportage 2019 
Nederland https://www.natura2000.nl/si-
tes/default/files/Nieuws/WOt-bro-
chure%20Vogel-%20en%20Habitatricht-
lijnrapportage%202019.PDF 

 
2.  In het rapport worden ganzen ge-

noemd als een soort met een slechte 
populatie status. Welke relatie ligt er 
tussen deze conclusie en het af-
schieten van ganzen in Zeeland? 

2.  In het rapport worden meerdere ganzen 
beschreven. De grauwe gans wordt ver-
meld met een stijgende, lange termijn 
trend. Wij zien diezelfde trend in 
Zeeland. De Staat van Instandhouding 
van de Grauwe Gans als broedvogel in 
Nederland is gunstig. De Staat van In-
standhouding van de Grauwe Gans als 
niet-broedvogel in Nederland is even-
eens gunstig (bron: Sovon). Ook op we-
reldschaal is de staat als gunstig te be-
oordelen: de soort neemt nog steeds toe 
en wordt door IUCN geclassificeerd als 
least concern. (Bron: IUCN). De Grauwe 
Gans geniet in Zeeland winterrust in de 
ganzenrustgebieden en in de zomer is 
populatiebeheer toegestaan op grond 
van de schade die de soort in de hele 
provincie veroorzaakt.  
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   De aantallen brandgans in Zeeland ne-

men eveneens toe. De Staat van In-
standhouding van de Brandgans als 
broedvogel in Nederland is gunstig. En 
de Staat van Instandhouding van de 
Brandgans als niet-broedvogel in Neder-
land is gunstig. (bron: Sovon). Omdat de 
brandgans nog niet overal in Zeeland 
aantoonbare schade veroorzaakt mag er 
alleen populatiebeheer plaatsvinden in 
die gebieden waar deze schade veroor-
zaakt.   

De Kolgans wordt in het rapport 
beschreven als soort die het moeilijk 
heeft. Er is een internationaal manage-
ment plan voor gemaakt. In Zeeland 
komt de Kolgans als overzomerende 
soort niet voor en in de winter geniet 
deze winterrust in de ganzenrustgebie-
den. De Staat van Instandhouding van 
de Kolgans als broedvogel in Nederland 
is gunstig. En hetzelfde geldt voor de 
Staat van Instandhouding van de Kol-
gans als niet-broedvogel in Nederland is 
gunstig. (Bron Sovon) Op wereldschaal 
is de staat als gunstig te beoordelen: de 
soort neemt nog steeds toe en wordt 
door (IUCN geclassificeerd als least 
concern. (Bron: IUCM). 

3.  Uit het rapport blijkt dat ecosystemen 
langs kustgebieden het meest kwets-
baar zijn vanwege bebouwing. Vin-
den GS dat de Kustvisie genoeg be-
scherming biedt om verlies van kust 
habitats tegen te gaan? 

3.  De Zeeuwse Kustvisie biedt hiervoor 
voldoende waarborgen. Voor de 
Zeeuwse stranden is in de Kustvisie een 
strandzonering vastgelegd, uitgaande 
van recreatie- en natuurstranden. Met 
de zonering van de natuurstranden is re-
kening gehouden met de aanwezige Na-
tura 2000 gebieden, veelal waardevolle 
duingebieden. Verder is in de zonering 
van de kustzone in de Kustvisie reke-
ning gehouden met gebieden die een 
‘groene Zeeuwse topkwaliteit’ hebben, 
zijnde het netwerk van beschermde na-
tuurgebieden, alsmede met bescher-
mingsgebieden, zijnde agrarische gebie-
den met hoge landschappelijke waar-
den. 
 

4.  Uit het rapport blijkt dat Nederland 
laag scoort op het behouden van 
(sommige) habitats en soorten. Is dat 
ook het geval voor Zeeland? 

4.  Ja, ook in Zeeland gaat het niet goed 
met diverse habitats en soorten. Zie ook 
de Natuurrapportage Zeeland 2019 
https://www.zeeland.nl/digitaalar-
chief/zee2000016 
 

5.  Hoe verloopt de monitoring van deze 
habitats? Uit de natuurrapportage 
van 2019 werd duidelijk dat de be-
heerde natuur is uitgesplitst in veel 
beheerders/organisaties. Is er enige 
uniformiteit in monitoring/beheer? 

5.  Er zijn landelijke afspraken over de ma-
nier van monitoren van de natuur in Ne-
derland. Dit is inderdaad ondergebracht 
bij verschillende organisaties. Door een 
goede afstemming zorgen we voor uni-
formiteit.  
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Meer informatie hier over is te vinden op 
de site van BIJ12 
https://www.bij12.nl/onderwerpen/na-
tuur-en-landschap/monitoring-en-natuur-
informatie/ 
 

6.  Walvisachtigen zijn volgens het rap-
port het minst in beeld bij beoordelin-
gen/waarnemingen. Geldt dat ook 
voor walvisachtigen rondom 
Zeeland? 

6.  Nederland rapporteert alleen over de 
bruinvis (als walvisachtige) en zeehon-
den (zeezoogdieren) over de bruinvis is 
relatief veel informatie beschikbaar 
dankzij werk van organisaties zoals 
Stichting Rugvin en Wageningen Ma-
riene research.  

7.  Uit het rapport blijkt dat de druk van-
uit de agrarische sector op de natuur 
erg groot is. In hoeverre herkent GS 
dit ook in Zeeland? Gaat GS naar 
aanleiding van dit rapport nog nieuwe 
maatregelen nemen? 

7.  Dit wordt herkent. Binnen het ambitiedo-
cument “Samenwerken aan het 
Zeeuwse Platteland” zoals deze op 22 
november 2019 binnen in de Staten-
commissie Ruimte was besproken wordt 
daarom ook ingezet op verschillende 
sporen waaronder de transitie naar een 
volhoudbare landbouw en versterking 
van de biodiversiteit binnen het Lande-
lijke Gebied. Daarnaast zal ook vanuit 
de structurele aanpak Stikstof de ko-
mende jaren ingezet op verbetering van 
de Natuurkwaliteit. Onder andere via het 
programma Natuur 2021-2030. Begin 
2021 zal daar meer duidelijkheid over 
zijn. Zie verder ook de antwoorden op 
vraag 11 en 12. 
 

8.  Wat is de staat van de Zeeuwse Na-
tura 2000 gebieden, hebben ze alle-
maal duidelijk omschreven instand-
houdingsdoelstellingen en -maatre-
gelen? Voldoen de Natura 2000 ge-
bieden aan de eisen gesteld in de 
wet natuurbescherming? 

8.  De instandhoudingsdoelen van de Na-
tura 2000-gebieden zijn door de minister 
van LNV vastgesteld in de aanwijzings-
besluiten van de gebieden. In de Natura 
2000-beheerplannen en de PAS-ge-
biedsanalyses zijn deze doelen verder 
uitgewerkt en maatregelen omschreven 
ten behoeve van het behalen van deze 
doelen. In het kader van de voormalige 
PAS zijn er diverse maatregelen uitge-
voerd. Het behalen van de instandhou-
dingsdoelen blijft een continu aan-
dachtspunt van GS. Inzet is om daar 
met het Programma Natuur extra in te 
investeren. 
 

9.  Hoe verloopt de samenwerking tus-
sen beheerders van Natura2000 ge-
bieden in Zeeland met de landelijke 
overheid (zowel binnen Natuurnet-
werk Nederland als daarbuiten) en 
het Europees Milieuagentschap? 

9.  Wij hebben een goede samenwerking 
met de diverse organisaties die betrok-
ken zijn bij het beheer en monitoring van 
de natuurgebieden in Zeeland. 
Conform de afspraken (zie ook vraag 5) 
over de monitoring wordt de benodigde 
informatie voor diverse rapportages ver-
zameld. Ook het ministerie van LNV is 
hierbij betrokken. Uiteindelijk is het mi-
nisterie van LNV verantwoordelijk voor 
het indienen van de Vogel- en Habitat-
richtlijn rapportage aan Europa. Die door 
het Europees Milieuagentschap worden 
gebundeld en geanalyseerd.  
Er zijn Europese werkgroepen onder an-
der met het Europese Milieuagentschap 
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waar zowel het ministerie van LNV als 
de provincies namens Nederland in ver-
tegenwoordigt zijn. 

 
10.  In hoeverre voldoen de Zeeuwse Na-

tura 2000 gebieden aan de eisen die 
gesteld worden in de EU-biodiversi-
teitsstrategie 2020? 

10.  Een belangrijk doel van uit de EU-biodi-
versiteitsstrategie is het volledig uitvoe-
ren van de Vogel- en Habitatrichtlijn.  
In Nederland is LNV systeemverant-
woordelijk voor Natura 2000 en daar-
mee voor de Nederlandse implementatie 
van de Vogel en Habitatrichtlijn.  LNV 
heeft deze doelen vastgelegd in Aanwij-
zingsbesluiten per Natura 2000-gebied. 
De provincie werkt deze doelen uit in de 
beheerplannen zo ook de Zeeuwse 
plannen. 
 

11.  Zijn GS op de hoogte van de bijbeho-
rende tijdlijn richting 2030? Gaat GS 
in dat kader nog stappen onderne-
men om de doelen 2030 te behalen? 

11.  In de EU-biodiversiteitsstrategie 2020-
2030 staan een aantal acties voor het 
behoud en verbeteren van de biodiversi-
teit. Momenteel wordt het bijbehorende 
actieplan nadere door de commissie uit-
gewerkt, waarbij richtsnoeren worden 
ontwikkeld hoe de lidstaten met de ge-
formuleerde acties moeten omgaan.  
Het verbeteren van de biodiversiteit is 
onderdeel van het provinciale pro-
gramma Balans in het landelijk gebied. 
(Landelijk gebied, landbouw en natuur) 
Momenteel worden tussen Rijk en pro-
vincies afspraken voorbereid in het ka-
der van het (landelijke) Programma Na-
tuur om tot 2030 een extra impuls te ge-
ven. 

12.  In de natuurrapportage van 2019 
worden een aantal gebieden ge-
noemd waar natuurherstel heeft 
plaatsgevonden. Worden deze voort-
gezet? 

12.  Voor alle natuur gebieden wordt geke-
ken naar de mogelijkheden van natuur-
herstel ten behoeve van de natuurkwali-
teit en de instandhoudingsdoelen. De 
huidige inzet op basis van het be-
staande Natuurpact worden voortgezet. 
Met het Programma Natuur 2021-2030 
worden hier bovenop extra afspraken 
gemaakt. 
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Ton Veraart 

 
MIDDELBURG, 1 december 2020 
 
Gedeputeerde Staten, 
 
Drs. J.M.M. Polman 
A.W. Smit 
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